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Nikt tak bardzo o 
nas się nie troszczy 
jak Pan Jezus. Jeśli w 
to nie wierzysz, to 
bardzo Cię proszę 
abyś uważnie czytał 
codziennie choćby 
fragment Ewangelii. 
Nikt - ani Tata, ani 
Mama tylko Panie 
Ty. Kiedyś była śpie-
wana taka piosenka. 
Być może jeszcze 
ktoś ją śpiewa.  

Zawsze możemy 
liczyć na pomoc. Nie 
ma takiej sytuacji 
abyśmy nie mogli się zwrócić o wsparcie do Pana Jezusa. Możemy zawsze - bez wyjątku. 
Mówiąc zawsze myślę o czasie: rano, wieczór, w dzień i w nocy, ale zawsze to przede wszyst-
kim w każdej sytuacji; w każdej - bez wyjątku. Gdy jesteśmy posłuszni Bogu ale również wte-
dy, gdy złamiemy Boże Przykazania i dopuścimy się grzechu. Jezus czeka na nas w konfesjo-
nale, czeka  wystawiony do adoracji, czeka w Bożym Słowie. Czeka, jak to się mówi: zawsze 
i wszędzie. Szczerze zatroskany Jezus udziela nam każdego dnia wielu dobrych rad. Gdy wi-
dzi jak bardzo jesteśmy zmęczeni mówi: odpocznijcie nieco, znajdźcie choć trochę czasu dla 
siebie, dla swoich najbliższych. Piszę te słowa w środowy poranek nad Polskim Morzem, 
gdzie corocznie sporo ludzi wyjeżdża pod sztandarami NMP Królowej Polski. Warto się kie-
dyś tutaj z nami wybrać. To przejmująco urokli-
wy zakątek polskiej ziemi, to dosłownie tam, 
gdzie Wisła spotyka się z Morzem Bałtyckim. 
Nieopodal jest gminna miejscowość Stegna zna-
na dobrze z Lata z radiem. Jest tam m.in. zabyt-
kowy kościół (z 1681 roku) pw. Najświętszego 
Serca Pana Jezusa, z pięknymi obrazami. Podob-
no są to największe malowidła ścienne w tego 
typu architekturze.  

Z darem modlitwy i duchowego wsparcia we 
wszystkim co nas spotyka i co przeżywamy 

wszystkich serdecznie pozdrawiam i mówię gło-
śno: Niech będzie pochwalony Jezus Chrystus! 

Grupa Modlitwy Ojca Pio w naszej parafii świętowała 16 czerwca 
Dzień Jedności w Modlitwie, zawierzając Bogu i Matce Najświętszej 
Królowej Polski papieża, duszpasterzy całego świata i wiernych przez 

wstawiennictwo św. O. Pio, będącego z nami w relikwiach 

Pozdrawiamy z Gdańska, z Westerplatte 

Adoracja Najświętszego Sakramentu w naszej kaplicy na  
plebani codziennie od 7.30 do 17.15. 



EWANGELIA WG ŚW. MATEUSZA 10, 26-33 

OGŁOSZENIA DUSZPASTERSKIE 

      

Racja 
    Jeremiasz w pierwszym czytaniu przedstawia ciekawą sytuację ze Starego Testamentu. Pro-
rok zostaje osaczony przez wrogów, którzy chcą jego upadku. Ci jednak nie potrafią go zwy-
ciężyć, ponieważ Pan jest cały czas z Jeremiaszem i pomaga mu pokonać oszczerców. Z pew-
nością potrafilibyśmy odnaleźć siebie w takiej sytuacji, czujemy często nienawiść lub chociaż 
niechęć ze strony bliskich lub dalszych znajomych. Zanim jednak wydamy wyroki warto za-
stanowić się nad sobą i zapytać samego siebie i Boga: czy racja i prawda rzeczywiście jest po 
naszej stronie? Często bowiem damy się posiekać za różne opinie i poglądy, które potem oka-
zują się ułudą i nieprawdą. Lepiej więc z pokorą podchodzić do swoich osądów. 
    Zbliżają się czasy wyborów. Jako społeczeństwo nie dojrzeliśmy do normalnej dyskusji, co 
widać w telewizji i przy rodzinnych obiadach. Pamiętajmy o pokorze zanim będziemy przeko-
nywać kogoś do swojej racji. Jedyną prawdą jest Słowo Boże, a samo przyznanie się do Niego 
daje nam najpotężniejszego orędownika – Pana Jezusa. Uważajmy jednak; Nie ma bowiem 
nic skrytego, co by nie miało być wyjawione, ani nic tajemnego, o czym by się nie miano 
dowiedzieć. On zna Prawdę i nasze zamiary i możliwe, że nie stanie po naszej stronie tak jak u 
Jeremiasza, ale po stronie naszego rozmówcy. Bądźmy więc uczciwi i pokorni, a sam Jezus 
przyzna się do nas.                                                                                 Sebastian Niemkiewicz 

Św. Ireneusz urodził się w Smyrnie (dzisiejszy Izmir w Turcji) około 130 
r. Był uczniem tamtejszego biskupa, św. Polikarpa - ucznia św. Jana Apo-
stoła. W swoim dziele Przeciw herezjom Ireneusz pisze, że gdy był 
uczniem św. Polikarpa, ten był już starcem. Apostołował w Galii. Stamtąd 
w 177 r. został wysłany przez chrześcijan do papieża Eleuteriusza z misją. 
Kiedy Ireneusz był w drodze do Rzymu, w mieście nastało krwawe prześla-
dowanie, którego ofiarą padli św. Potyn, biskup Lyonu, i jego 47 towarzy-
szy. Kiedy Ireneusz powrócił do Lyonu, został powołany na biskupa tegoż 
miasta po św. Potynie. Jako wybitny teolog zwalczał w swoich pismach 
gnostyków, wykazując, że tylko Kościół przechował wiernie tradycję otrzy-
maną od Apostołów. Nie wiemy nic o działalności duszpasterskiej Ireneu-

sza. Pozostawił jednak dzieło, które stanowi prawdziwy jego pomnik i wydaje najwymowniej-
sze świadectwo o wiedzy teologicznej autora, jak też o żarliwości apostolskiej o czystość wia-
ry. Ireneusz używał greki. W swoim dziele Przeciw herezjom (które zachowało się w jednej z 
łacińskich kopii) przedstawił wszystkie błędy, jakie nękały pierwotne chrześcijaństwo. Jest to 
więc niezmiernie ważny dokument. Zbija on błędy i daje wykład autentycznej wiary. Zawiera 
nie tylko indeks herezji, ale także sumę tradycji apostolskiej i pierwszych Ojców Kościoła. O 
jego męczeńskiej śmierci w czasach prześladowań Septymiusza Sewera piszą św. Hieronim 
(w. V) i św. Grzegorz z Tours (w. VI). Pochowany został w Lyonie, w kościele św. Jana, któ-
ry później otrzymał jego imię. Relikwie zostały zniszczone przez hugenotów w 1562 r.  



CIEKAWE PROPOZYCJE Z MAKSYMILIANA INTENCJE MSZALNE NA NAJBLIŻSZY TYDZIEŃ 

365 X YOUCAT. 
DZIEŃ ZA DNIEM 
– Edycja Świętego 
Pawła 
Mobilizujące ducha 
krótkie teksty z best-
sellerowego katechi-
zmu YOUCAT, in-

spirujące cytaty z Biblii lub świętych, a także 
mądre słowa ludzi takich jak my. Może być 
doskonałym prezentem zrobionym samemu 
sobie lub osobie bliskiej sercu. Wzywa do 
działania, niepoddawania się, cieszenia się 
drobnostkami, dostrzegania Boga wokół. 
Skłania do refleksji, zadumy, ale też radości. 
Uzmysławia, o co tak naprawdę w życiu 
chodzi. Szukasz motywacji na każdy kolejny 
dzień roku? Codziennik YOUCAT to coś 
specjalnie dla Ciebie. Możesz się nim cie-
szyć przez wiele lat, bo to wieczny kalen-
darz. 
 

BÓG KOCHA 
NAJBARDZIEJ. 
PRZYGOTOWA-
NIE DO I KO-
MUNII ŚWIĘTEJ 
W RODZINIE – 
Agnieszka Porze-
zińska, ks. Marek 
Dziewiecki 
Książka dla 
wszystkich rodzi-
ców, którzy chcą mądrze i pięknie przygoto-
wać swoje dzieci do Pierwszej Komunii 
Świętej. Jak zwyczajnym językiem opowia-
dać dzieciom o Bogu? Jak towarzyszyć im w 
modlitwie? Jak pomóc przygotować się do 
sakramentu pokuty i pojednania? Jak zapla-
nować oprawę dnia pierwszokomunijnego i 
nie dostać bzika? Na wszystkie pytania od-
powiadają znany i lubiany duszpasterz, dok-
tor psychologii, ks. Marek Dziewiecki oraz 
Agnieszka Porzezińska, dziennikarka i sce-
narzystka, supermama trzech córek. Pragną 
oni powiedzieć zapracowanym tatom i zabie-
ganym mamom, że towarzyszenie dzieciom 
w formacji pierwszokomunijnej nie jest ko-
lejnym obowiązkiem nakładanym na ich 
barki, lecz wspaniałą szansą na zbliżenie się 
do Boga.  



Przygotowujemy w parafii ofertę dla dzieci, młodzieży i nie tylko. W jej ramach będzie możliwe spędzanie czasu 
w naszej auli fatimskiej, m.in. korzystanie ze stołu bilardowego. Dotychczasowy uległ wypaczeniu i nie nadaje się 
do gry. Chętnych prosimy o wsparcie tej szlachetnej inicjatywy. Na dzisiaj mamy już jednego anonimowego 
dobroczyńcę, który przekazał 4000 zł, brakuje nam tylko - albo aż - 6000 zł. Mamy nadzieję, że w połowie lipca 
codzienna propozycja na grę w ping-pong, korzystanie z siłowni i możliwość gry w bilard będzie już aktualna. 
Zainteresowanych wsparciem też szlachetnej inicjatywy prosimy o kontakt z księgarnią lub wpłatę na konto 54 
9096 0004 2001 0000 1889 0001 z dopiskiem „bilard”. 

Pielgrzymka do Łagiewnik 
    W dniu 17 czerwca, z naszej Parafii wyruszyły: Wspólnota Straży Honorowej na 38. Ogólnopolską piel-
grzymkę Arcybractwa Straży Honorowej NSPJ - pod hasłem „Pielęgnujcie kult Najświętszego Serca Pana 

Jezusa” i Grupa Modlitwy O. Pio na 21. Ogólnopolskie Czuwanie, pod 
hasłem „Świadkowie tajemnicy O. Pio”. Miejscem docelowym dla 
obu Grup był Kraków-Łagiewniki. W Centrum Jana Pawła II pielgrzy-
mów powitał  ks. dyr. Arcybractwa Krzysztof Zimończyk i kustosz ks. 
Tomasz Szopa, przybliżając historię powstania Centrum.  Konferencję 
o pielęgnowaniu kultu Serca Jezusowego wygłosił ks. dr Damian Pła-
tek.     
    Centralnym punktem była Msza św. pod przewodnictwem ks. bpa 
Stanisława Salaterskiego. Było to bardzo mocne przeżycie duchowe, 
mobilizujące do formowania naszych  serc 
w wynagradzaniu Sercu Jezusowemu.  

Podczas Mszy św. zostali przyjęci nowi członkowie Straży Honorowej NSPJ i 
ponowiliśmy akt poświęcenia Rosji i Ukrainy Niepokalanemu Sercu Najświęt-
szej Maryi Panny. 
     Następnie, przeszliśmy procesyjnie do Sanktuarium Bożego Miłosierdzia. O 
godz 15 odmówiliśmy wspólnie Koronkę do Bożego Miłosierdzia, po której ks. 
dyr. Arcybractwa zakończył pielgrzymkę Wspólnot Straży Honorowej udzielając 
Bożego błogosławieństwa. 
     Po Mszy św. Grupa Modlitwy O. Pio udała się na swoje spotkanie do Sanktua-
rium Bożego Miłosierdzia, gdzie zebrane z całej Polski  Grupy powitał Krajowy 
Asystent Grup O. Robert Krawiec. 
    Tematem wygłoszonej konferencji było  życie i posługa O. Pio w San Giovan-
ni Rotondo w relacjach świadków tego okresu. 
    Punktem centralnym była Eucharystia, której przewodniczył bp Jan Zając. Pielgrzymi uczestniczyli w 
modlitwach i adoracji Najświętszego Sakramentu w duchowej łączności ze św. O. Pio. 
    Wielkie wrażenie na zebranych wywarło świadectwo złożone przez jedną z uczestniczek, młodej kobiety, 
która została uzdrowiona na duszy i ciele dzięki wstawiennictwu i modlitwom do św. O. Pio. Pielgrzymi, w 
tym nasza Grupa, składali do św. O. Pio swoje podziękowania za otrzymane łaski i prośby o dalszą opiekę 
dla Parafii i Rodzin.                                                                                                zelatorka Elżbieta Miś 

W piątek, 16 czerwca, w auli fatimskiej, odbyło się podsumowanie konkursu „Myśli Schuma-
na”, które miało na celu promowanie idei pierwszych założycieli Unii Europejskiej oraz zainte-
resowanie uczniów problematyką współczesnej Europy. Z uwagi na aktualne wydarzenia w 
dzisiejszej UE przedsięwzięcie to nabiera szczególnego wydźwięku. Podczas konferencji prele-
genci: prof. Zbigniew Krysiak, prof. Krzysztof Bochenek, prof. Artur Mordka oraz Poseł do Par-
lamentu Europejskiego Bogdan Rzońca w niezmiernie ciekawy sposób przedstawili zagadnie-
nia związane z tym tematem.  


